
القواعد والشروط لمسابقات كرة السلة
للبرنامج الأولمبي المدرسي موسم 2022 -2023

يسر اللجنة المنظمة لمسابقات كرة السلة بالبرنامج الأولمبي المدرسي أن تعلن عن القواعد والشروط للمراحل التعليمية الاولي والإعدادية والثانوية وذلك كما يلي:

المادة (1) الأمور التنظيمية: 
1/1         تشارك المدرسة الواحدة بفريق مكون من 12 لاعب على ان يكون الحد الأدنى للحضور للمشاركة في المباريات 8 لاعبين. 
1/2         سيتم تسجيل اللاعبين باستمارة المباراة على النحو التالي: (5) لاعبين اساسيين و(7) لاعبين احتياط
1/3         يشارك بالبطولة الطلاب حسب الاعمار التالية:
1/4         تبدأ جميع المباريات بتمام الساعة 8:00 صباحا. 
1/5         تقام المباريات بصالة الاتحاد القطري لكرة السلة بالغرافة 
1/6         الالتزام بالملابس الرياضية المناسبة للعبة والحذاء الرياضي.
1/7         عدم السمح لأي مدرسة بالمشاركة دون ابراز الكشف الطبي لكافة الطلاب المشاركين بالبطولة.
1/8         لا يسمح بحضور أي من اللاعبين او أعضاء هيئة التدريس الا من استكملوا جرعات لقاح كوفيد – 19 (جرعتان) مع إلزام جميع من لم يستكملوا او لم يتلقوا اللقاح بإجراء فحص الاختبار السريع لفيروس كورونا (Rapid Antigen) قبل كل مباراة وحسب توصيات وزارة الصحة العامة. 
1/9         يجب اشهار برنامج احتراز عند دخول الصالة وان يكون باللون الأخضر. 
1/10       الالتزام بإجراءات السلامة والوقاية من العدوى وفق إرشادات وزارة الصحة العامة بعدم القاء المخلفات أو البصق داخل الصالة أو على أرضية الملعب، واستخدام الحاويات المغلقة الموجودة بالصالة.
1/11      غير مسموح مطلقاً بدخول الأطعمة والمشروبات داخل الصالة عدا القانيات ذات الاستخدام الشخصي التي تحتوي على المياه.

المادة (2) شروط التسجيل : 
2/1	 يشارك بالبطولة الطلاب حسب الاعمار التالية:
2/1/1	 بطولة المستوى الثالث (المرحلة الإعدادية) من مواليد (2010, 2009, 2008)
2/1/2     بطولة المستوى الرابع (المرحلة الثانوية) من مواليد (2007, 2006, 2005)
2/2	يسمح بتسجيل عدد (2) لاعبان من لاعبي الأندية في استمارة التسجيل. 
2/3	لا يحق مشاركة اكثر من لاعب واحد في المباراة كما يسمح بالتبديل في المباراة بين اللاعبين في حالة تواجدهما معا في المباراة .


المادة (3) الأمور الفنية - نظام لعب مسابقة (5×5): 
3/1 -  المرحلة الاعدادية
3/1/1     سيكون زمن المباراة (20 دقيقة) مقسمة على شوطين (10 دقائق) للشوط الواحد دون توقف للساعة ويتم إيقاف الوقت في أخر دقيقتين في نهاية كل شوط وذلك للوقت المستقطع أو الرمية الحرة 
3/1/2     فترة الراحة بين الشوطين 2 دقيقة.
3/1/3     للفريق الحق بطلب وقت مستقطع واحد (مدته دقيقة واحدة) في كل شوط من أشواط المباراة وكذلك وقت واحد فى الأوقات الإضافية.
3/1/4     في حالة التعادل تلعب الفرق وقتا اضافيا عبارة عن 5 دقائق.

3/2   - المرحلة الثانوية: 
3/2/1      زمن المباراة (20 دقيقة) مقسمة على 4 اشواط (5 دقائق) للشوط الواحد مع إيقاف الوقت خلال الوقت المستقطع أو الرمية الحرة.
3/2/2      فترة الراحة بين الأشواط دقيقة واحدة.
3/2/3      للفريق الحق بطلب عدد (2) وقت مستقطع (مدته دقيقة واحدة) في أي شوط من أشواط المباراة وكذلك وقت واحد في الأوقات الإضافية.
3/2/4      في حالة التعادل تلعب الفرق وقتا اضافيا عبارة عن 5 دقائق 

3/3    نظام لعب المسابقة: 
3/3/1      الدور الأول: سيقام بنظام دوري المجموعات سيتم تقسيم المدارس على مجموعات وسوف يتم تحديد نظام اللعب بناء على عدد المدراس التي ستشارك في المسابقة 
3/3/2      الدور الثاني: سيقام الدور الثاني للمسابقة بنظام اخراج المغلوب 
3/3/3      يتأهل الي الدور قبل النهائي الأربعة فرق الفائزة من دور الثمانية في جميع المراحل.
3/3/4      يتأهل إلى الدور النهائي الفريقان الفائزان في دور الأربعة ويتقابل الفريقان الخاسران لتحديد المركز الثالث.

المادة (4) الأمور الفنية - نظام لعب مسابقة (3×3): (اذا كان هناك وقت)
4/1    ستقام مسابقة 3×3 لكل من المرحلة الإعدادية والثانوية على مدار يومين لجميع المدارس 
4/2    اليوم الأول الأدوار التمهيدية للمرحلة الإعدادية
4/3    اليوم الثاني الأدوار التمهيدية للمرحلة الثانوية 
4/4    ستقام المباريات النهائية في اليوم الختامي
4/5    سيتم تسجيل اللاعبين بالاتحاد الدولي لكرة السلة عن طريق الاتحاد


 Basketball Competitions Regulations for the School Olympic Program Season 2021-2022

Dear Sir / Madam,
The Organizing Committee of the School Olympic Program is pleased to announce the schedule and rules of the Basketball Competitions for the three stages of education which are organized in the School Olympic Games for the for the current year are as follows:
· Each participating school is allowed a maximum of 12 players and minimum of 8 players per team.
· The players will be registered within the match in the following process:
 (5) start players and (7) substitution players.
· All matches start at 8:00 AM.
· All Games will be at the federation basketball gym.
· All players must be in their suitable sports clothes and sports shoes during matches.
· No player is allowed to participate without showing a medical certificate during the competition.
· Players and teachers who have not received the Covid 19 vaccine are prohibited from attending.
· Those who have not received the vaccine are required to undergo a rapid antigen test before attending the gym.
· EHTERAZ application must be shown when entering the gym and should be in green status.
· As a compliance with the safety and infection prevention procedures in accordance with the ministry of public health guidelines - not to dump waste or spit inside the hall or on the ground, and to use closed containers located in the hall.
· Food and beverages are never allowed into the gym except for personally used like water bottles.
      Registration Conditions:
· Students will participate in the competition according to the following ages:
· The third level (preparatory stage) must be born (2009, 2008, 2007)
· Fourth level (secondary stage) must be born (2006, 2005, 2004)
· we allowed to register two (2) from club players in the registration form to each school
·  allow one player to participate with school team in the match
·  allow to Substitution in the match between the two players if they are together in the match

Competition playing system

1- Level 3:
* The game time (20 minutes) will be divided into two halves (10 minutes) per half without stopping the clock except only in the last two minutes at the end of each half, time interruptions and the free throws.
* Break between the two halves is 2 minutes.
*  The team has the right to request one time out (one minute) in each of the game as well as one time out in overtime.
*  In case of overtime, the teams play an extra 5 minutes.
2- level 4:
* The game time (20 minutes) will be divided into two halves 10minute and each half two quarter (5 minutes) per quarter, stopping time will be during timeout and free-throw.
*  Break between the quarters is 1 minutes.
* The team has the right to request two time out (one minute) in each of the game as well as one time out in overtime.
* In case of overtime, the teams play an extra 5 minutes.
5x5 playing system:
1- First round: Schools will be divided into groups and groupings will be determined based on the number of schools participate in the competition.
2- Second round: The second round of the competition will be a knockout system.
3- The four winning teams from the quarter-finals qualify for the semi-finals at all stages.
4- The two winning teams in the round of four qualify for the final and the two losing teams meet to determine third place.

3x3 playing system:
1- The 3×3 competition for both middle and secondary schools will be held on a  two-day span for all schools.
2- Day 1 Preparatory Roles.
3- Day 2 Preliminary High School.
4- The finals will be played on the final day.
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